
                                          

Statenvragen 

Gezondheid en wonen rond geitenstallen 

’s-Hertogenbosch, 15 september 2017 

Geacht College, 

Op 15 september werd bekend dat de Brabantse GGD’en adviseren tot een afstand van twee 
kilometer tussen woningen en geitenhouderijen. Binnen de cirkel van twee kilometer hebben 
omwonenden een verhoogde kans op longontsteking. De GGD’en baseren zich op het tweede 
rapport Veehouderij en Gezondheid Omwonenden van het RIVM en andere kennisinstellingen. 
 
De gezondheidsdiensten vinden dat gemeenten vergunningen aan veehouders de aangetoonde 
effecten op de gezondheid van omwonenden in aanmerking moeten nemen. De twee kilometercirkel 
rond geitenhouderijen is een 'kritische' afstand. De GGD'en noemen de verhoogde kans op 
longontstekingen voor omwonenden van geitenhouderijen zorgelijk, vooral omdat de oorzaak nog 
niet bekend is. Het advies voor een onbebouwde cirkel van twee kilometer rond geitenhouderijen 
moet daarom gelden tot er meer duidelijkheid is. (Eindhovens Dagblad, 15 september 2017) 
 
De fractie van GroenLinks heeft de volgende vragen aan uw College: 
 

1. Voor onze Provinciale Staten waren de VGO-rapporten mede aanleiding om de regels voor 
geitenhouderijen op 7 juli jongstleden aan te scherpen. Voor geitenhouders geldt nu een 
bouwstop. Hoe neemt het College de nieuwe GGD-adviezen mee; komt er een 
afstandscriterium voor nieuwe geitenhouderijen in Noord-Brabant? 

2. Wat betekent dit voor omwonenden van bestaande geitenhouderijen in Brabant (zoals de 
dorpen Middelbeers, Oerle, Weebosch, etc)? 

 Komt er voorlichting aan deze omwonenden over de gezondheidsrisico’s? 
 Komen er extra/aanvullende eisen binnen de bestaande vergunningen n.a.v. deze 

nieuwe inzichten over de gezondheidsrisico’s? 
 Komt er extra toezicht en handhaving van de uitstoot, mestopslag/mestbehandeling 

en/of dieraantallen door de Omgevingsdiensten? 
3. Het demissionair kabinet kondigde deze zomer verscherping van de normen aan voor 

pluimveebedrijven vanwege de gezondheidsrisico’s door emissies van fijn stof. De Brabantse 
GGD'en ondersteunen dit. Gaat u bij het Rijk aandringen op landelijke aanscherping van 
normering (afstand, emissies, systemen en/of mestbehandeling) voor geitenhouderijen? 

 
 
Bij voorbaat dank voor de beantwoording. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Namens de GroenLinks Statenfractie 
 
Hagar Roijackers  


